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תעשי לנו סדר במסלולי הפיצויים?
המסלול האדום, הוא מסלול שבו הניזוק, הרפתן במקרה הזה, 

יכול לדרוש פיצוי על כל נזק עקיף שההכנסות נפגעו. עקב לצד 
אגודל, פרטני למשל, פרה שלא התעברה, אובדן חלב, פציעת 
פרות ועוד. ויש את המסלול הירוק שהוא יותר מהיר לקבלת 

הכסף ושם מודדים עד כמה המחזור של הרפתן השתנה 
ומפצים על ההפרש. יש מסלול ביניים, בין האדום לירוק שהוא 

נותן פיצוי לאובדן הכנסות בגלל שני דברים עיקריים, בגלל 

רחל בורשוק, נשמעת אופטימית, 
יחסית, בהתחשב במצב. היא לא 

רואה מחסון במזון גס, עובדת מול 
משרד האוצר על מסלול פיצוי ייחודי 
לרפתנים שנפגעו ובאם תיפתר בעיית 
כוח האדם ברפתות, ענף הרפת יעבור 

גם את המלחמה הזאת •

כחודשיים מאז תחילת המלחמה וענף החלב מייצר חלב למרות תנאי 
פתיחה לא פשוטים כלל.. 'משק הבקר והחלב' מביא תמונת מצב כלכלית 

של ענף החלב מפיהם של שלושה אישים המומחה כל אחד בתחומו. 
רחל בורשוק, לירון תמיר ואיתי צנציפר, עונים על השאלות הבוערות, 

פיצויים, מחיר מטרה, מזון ועוד. כלכלת מלחמה.  

תהיה בעיה של מחיר 
החיטה ולא של כמות. 

בורשוק

רחל בורשוק 
"עובדים 

על מסלול 
פיצויים מיוחד 

לרפתנים"

חודש פלוס לאחר הלחימה, 
תמונת מצב עדכנית?

"בסה"כ מעבר לפגיעה בייצור ברפתות שנפגעו, קיים תהליך 
של פיצוי הרפתות שנפגעו פגיעה ישירה. לא כל הדברים 

מסוכמים עד הסוף, אך יש כבר פעולה של שמאים וביטוח 
ואני מאמינה שהיכן שיש רצון לשקם, יהיה את הכסף לכך. יש 

את העניין של הפיצוי העקיף, יש שני מסלולים, אדום וירוק 
ורשות המיסים יעשו את החשבון כמה לשלם. 
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כוח אדם?
"אכן בעיה קשה בכל הארץ, מדברים על עובדים זרים 

ממדינות אחרות, אך אולי בעיית כוח האדם יצריך רפתות 
לעבור ל-2 חליבות, זה לא בהכרח יפגע בכמויות החלב, אך 

צריך להיערך לקראת כזה".

אז לאחר כחודשיים של מלחמה, תמונת מצב?
"אם מצב המלחמה לא יחמיר אני רואה את ענף החלב מתנהל 

ללא שום בעיות וכל זאת בתנאי שלא יהיה מחסור בחלב 
בפיקוח וגבינות לבנות. אני לא צופה בעיות מיוחדות במצב 

רפת החלב".   ▲

"לדעתי תהיה יותר בעיה של 
מחיר מאשר כמות, אנחנו 

מדברים שוב על עליית מחירים. 
אם המחירים יהיו מאוד גבוהים, 

מחיר המטרה יעלה באמצע 
2024 אך אני לא מאמינה שיהיה 

מחסור בחיטה״

הוצאה לא מתוכננת של חולבות מהעדר והפחתה של ייצור 
חלב )מחסור בכוח אדם וירידה ל-2 חליבות( זה מסלול שכעת 

עובדים עליו וכנראה שהוא יהיה מאוד נוח לרפתן. 

מי זכאי?
"רפתנים בטווחים של 0 עד 20 ק"מ מהגבול, בצפון זה רפתות 

של 0 עד 9 ק"מ זכאים לגשת רפתנים. מ-20 ק"מ עד 40 ק"מ 
יוכלו לגשת רפתנים רק למסלול ירוק. בסה"כ תחום הפיצויים 

יעבוד, בהתחשב בבירוקרטיה ואיטיות הממסד". 

אספקת חומרי גלם למזון?
האספקה גם מהרפתות שנפגעו בעוטף, נמשכת ואין בעיה 

של חוסרים, להפתעתי גם אין בעיה של הכנת המזון לרפתות. 
במלחמות קודמות האוניות לא הגיעו לארץ וכיום הכל בסדר, 

נכון לעכשיו, האוניות פורקות והכל מתנהל כשורה. אמנם 
חשבנו שנקבל חומרי גלם זולים יותר, אך התנודות בשערי 

החליפין מקשות על התהליך, אך יש זמינות של חומרים 
ועדיין לא נגענו במחסני החירום". 

חשש לאספקת חיטה לרפתות בעונה הבאה?
"לדעתי תהיה יותר בעיה של מחיר מאשר כמות, אנחנו 

מדברים שוב על עליית מחירים. אם המחירים יהיו מאוד 
גבוהים, מחיר המטרה יעלה באמצע 2024 אך אני לא מאמינה 

שיהיה מחסור בחיטה. ארגון עובדי הפלחה היו במשרד 
החקלאות וכנראה שייתן להם כסף לגידולי חיטה, בכל מקרה, 

אפשר לקצור חיטת מאכל מוקדם יותר ואז יהיה לפרות".
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